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de 
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Havbrisen, Vestergade 6, Ballum 6261 Bredebro.  

Emne:  

Mødedeltagere: Pernille L. Thorgaard, Rikke H Nielsen, Lise Lotte Tæstensen; Pia 

Kudsk, Jeanette Høgedal, Iben S. Omanovic,Maria , Søren H Rasmussen, Manuela 

Christensen, Birte Biel, Simone Møller, Tanja Kristensen og Yvonne F. Seibt 

Afbud: Natascha M D Stüwing, Maia N. Christensen 
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Velkommen  

 

 

Områdebestyrelsen 

konstituere sig. 

 

 

 

Styrelsesvedtægter 

gennemgås.  

 

 

 

Forretningsorden 

gennemgås.  

 

 

 

 

Forældreråd  

 

 

 

Lukkedage 2022 

 

 

 

 

 

 

 

 

Der var rundvisning og herefter blev alle 

præsenteret for hinanden 

 

 Formand er Pernille Thorgaard fra Børnegården og 

Næstformand er Rikke H Nielsen fra Visby Børnehus. 

 

 

 

 Vi har gennemgået styrelsesvedtægter og der er 

ingen bemærkninger. 

 

  

 

 Vi gennemgår forretningsorden og der er justeringer 

som Yvonne retter til og efterfølgende underskriver 

formanden. 

 

 

 

 En enig områdebestyrelse har besluttet at der forsat 

skal etableres forældreråd i filialerne. 

 

 

 Lukkedagene i 2023 er følgende:  

De 3 dage op til påske d.3.4-5.4 (begge dage inkl.)  

Dagen efter kr. himmelfartsdag d.19.5 

17.7-28.7 (begge dage inkl.) 

27.12-29.12 (begge dage inkl.)  

Bestyrelsen ønsker en tilbagemelding på hvor mange 

fremmødte børn der er d 2.1.23, da skolerne har 

lukket. Dette er med formål om at undersøge om 
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Mødedatoer for 

bestyrelsesmøder 

 

 

 

 

 

 

 

 

Orientering om hvilke 

projektor vi har i gang og 

hvor langt vi er i 

processerne 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

der skal være yderligere en lukkedag, når skolerne 

holder lukket, efter juleferien. 

 
 Mødedatoer for områdebestyrelsesmøder 2022/23 

4.10.2022           Havbrisen 

28.11.2022           Markledet 

25.01.2023           Bedsted 

21.03.2023           Visby 

25.05.2023           Børnegården  

21.08.2023           Humlebo 

 

 

Børnegården Toftlund: der er afsat midler til et 

bevægelsesområde i Toftlund, hvor der bl.a. skal 

bygges ny daginstitution: Vi afventer den videre proces, 

da der pt. politisk ikke er afsat tilstrækkelige midler til, 

at hele projektet kan gennemføres.  

Visby Børnehus skulle flytte over på den gamle skole. 

Pt er projektet sat i bero, da vi afventer hvilke senarier 

fra dagtilbudsanalysen, der skal arbejdes videre med. 

Ligeledes er der på dette års budgetseminar ikke afsat 

midler til den proces.  

Dagtilbudsanalysen: Forvaltningen skal pege på 

hvilke senarier der bør arbejdes videre med.  

Dialogmøde med politikkerne- Politikkerne har været 

meget lydhøre på vores sidste dialogmøde og har 

prioriteret ”tælle for 2 pladser” og ”50 timer til 

overgange” med i budgettet igen. Ligeledes er der 

truffet politisk beslutning om at hæve 

forældrebetalingen til 25 % i småbørnsgrupperne. Dette 

niveau passer nogenlunde med niveauet i de 

omkringliggende kommuner. Yvonne beder 

forvaltningen sende besked ud til forældre om 

takstregulereingen snarest muligt. Herefter ønsker 

forældrene i bestyrelsen at lave et 

kommunikationsarbejde omkring hvad forældre får for 

den stigende takst i de kommunale dagtilbud, særligt 

småbørnsgrupperne. 

Mangel på pædagogisk personale: Vi har pt 2 

vakante stillinger i hele området. De andre er besatte, 

om end nogle først starter til 1.2.23. Områdebestyrelsen 

er forsat enige om, at de vil være behjælpelige med at 

fortælle de gode historier om, hvad der rører sig i 

området og hvorfor det er godt at være pædagogisk 

personale, hos os.   

Leg for dig: Projektet er i gang og der har været 

afholdt lege-workshop. Projektet omhandler hvorledes 

det pædagogisk personale kan få meget mere fokus på 

legen, gennem hele dagen; hvorledes vi kan indgå i 

legen med børnene, hvordan vi kan afprøve forskellige 

handlinger, som ex at fjerne alt det fabrikerede legetøj, 

som fastlåser os i, hvordan man skal lege og erstatte 
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Evt.  

dette med andre materiale, som skal inspirerer 

fantasien. Vi vil også se på vores struktur hvordan vi 

kan prioritere legen og afskaffe alle de mange 

afbrydelser. Hvad sker der hvis vi først spiser kl 11.30, 

frem for kl 11.00… eller hvis nogen spiser kl 11, andre 

når de senere er sultne…  

Disse prøvehandlinger bliver til praksisfortællinger, som 

vi bruger til at justere den pædagogiske praksis i 

institutionen. Områdebestyrelsen bakker op om 

projektet og vil gerne have løbende opdatering og 

involvering, ved hvert områdebestyrelsesmøde. 

Den styrkede læreplan: Den er hele grundlaget for 

vores arbejde og områdebestyrelsen vil gerne involveres 

og drøfte det pædagogiske grundlag, som vi fælles har 

beskrevet i området. Vi tager punkterne på løbende, på 

hvert møde. 

Tilsyn: Alle filialer får tilsyn i perioden slut oktober til 

og med november 2022, hvor 

områdebestyrelsesrepræsentant deltager. Alle 

medlemmer vil gerne se materialet, som er grundlaget 

for det der skal drøftes på mødet. Yvonne har givet 

besked til alle lederne om, at de skal udlevere dette til 

områdebestyrelsesrepræsentanten, sammen med dato 

for tilsyn.  

 

AULA: i småbørnsgrupperne er der et savn om 

kommunikation, både på tavlerne og på sms (ved 

indkøring). I Tønder kommune er 

kommunikationskanalen AULA og derfor skal al skriftlig 

kommunikation foregår der. Der er pt nogle It 

udfordringer som gør, at der er forskellige strategier i 

filialerne. 

Punkter til næste gang: 

Sommerfest- hvordan gik det? 

Stigning i pris på småbørnsgrupper: hvad får man for 

pengene? 

Hvilken betydning har det, hvis der er mange børn med 

flere sprog, i samme institution? 

Leg for dig 

Den styrkede læreplan 

 

 

 

 


